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Zápis z jednání Pracovní skupiny k dětské a dorostové psychiatrii 
Číslo jednání: VII. (jednání proběhlo on line)  

Datum: 14. dubna 2022 

 

Přítomni: 

doc. MUDr. Michal Goetz, Ph.D. – předseda 

PhDr. Pavel Mička Ph.D. – výkonný místopředseda 

prim. MUDr. Iva Hodková 

MUDr. Iveta Matějovská 

Alena Műllerová 

Ing. Štěpánka Tyburcová 

Mgr. Ivana Svobodová  

MUDr. Petra Uhlíková 

MUDr. Petra Tomášková 

Marie Salomonová, MSci. 

MUDr. Simona Papežová 

Omluveni: 

PhDr. Karolína Malá 

MUDr. Jan Uhlíř 

MUDr. Tomáš Havelka 

doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D. 

Mgr. Alena Svatošová 

MUDr. Michal Považan 

Stálý host:  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková  

 

Průběh jednání:  

 

1. Uvítání členů předsedou pracovní skupiny doc. Goetzem. 

  

2. Shrnutí doc. Goetzem toho, co se přihodilo od minulého setkání PS 
Doc. Goetz informoval skupinu o konferenci k reformě psychiatrické péče v Senátu. Se svými postřehy 

se přidali též MUDr. Papežová, paní Salomonová, paní Műllerová a Dr. Mička. Diskutovalo se též o 

vzájemném vztahování se dětské psychiatrie a komunitní péče.  

MUDr. Papežová ještě doplnila diskusi o úkolu z porady vedení MZ, kdy pan ministr zadal vypracovat, 

co se v rámci reformy dělalo a jaké jsou reálné výstupy reformy. 

 

3. K úkolům z minulého zápisu 
AD „Kolik lidí je v atestační přípravě?“  

Dr. Mička předložil údaje v tabulce získané od ředitele VLP Mgr. Podhrázkého  

 

AD „Uznávání praxí z jednoho kmene do druhého?“ MUDr. Uhlíkové se nepodařilo zastihnout prof. 

Paclta 

Úkol pro MZ: zjistit, zda existuje metodický pokyn – pro pedopsychiatry – pro uznávání praxe z jednoho 

kmene do druhého?  

Úkol pro Dr. Mičku: zorganizovat setkání (online) s ředitelem VLP Mgr. Podhrázkým.  
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AD „Popis systému“ 

Doc. Goetz informoval o schůzce s Dr. Soukupovou z UZISu, kde se hovořilo o možnostech, jak systém 

popsat / zmapovat. Dále řekl, že je potřeba zjistit od pojišťoven frekvenci akutních vyšetření a též jak 

motivovat ambulantní psychiatry pro dospělé, aby brali i pacienty 17+. Načeš se rozvinula diskuse na 

toto téma, do níž se zapojily i MUDr. Papežová a MUDr. Hodková. 

 

AD „Hodnota bodu“  

Minule bylo řečeno, že hodnota bodu DDP ještě nedorovnala dospělou psychiatrii, nicméně se blíží. 

Hovoří se o kalkulaci, jaká by měla být hodnota bodu, aby dorovnala dospělou psychiatrii. 

 

AD „Telemedicína“ 

MUDr. Tomášková informuje o tom, že se spolu s prim. Havelkou písemně obrátili na pojišťovny 

(ohledně platformy pro poskytování telemedicíny?) a odpovědí jim bylo, aby využívali telefonickou 

konzultaci. Některé pojišťovny (VZP ne) pak podporují i videokonzultaci (2x měsíčně 15 minut). Na další 

reakci MUDr. Tomáškové a prim. Havelky, že toto je naprosto nedostatečné, pojišťovny již 

neodpověděly. 

Problém tedy není technický, šlo by použít jakoukoli vhodnou platformu pro online spojení. 

Úkol pro Dr. Mičku: zjistit bližší informace k PS k telemedicíně na MZ (podle zápisů je ½ roku 

neaktivní). 

Podle MUDr. Papežové je zásadní překážka neukotvenost telemedicíny v legislativě. 

 

AD „DDP v NÚDZ“ 

Zatím nevíme bližší informace. 

 

AD „Bude IROP na následnou lůžkovou péči?“ 

Tyto informace jsou známy odboru Evropských fondů a investic (EFI). Dle Mgr. Svobodové, to spíš 

vypadá, že následná lůžková péče nebude podporována.  

Úkol pro Dr. Mičku: zjistit, jak to vypadá s IROPy. 

MUDr. Hodková zmiňuje institut Veřejného zájmu, pokud by nemocnice neměla peníze na 

spolufinancování projektu. 

Úkol pro ?: pokud by IROP nebyl pro lůžkovou DDP, z jakých zdrojů ji můžeme financovat?  

MUDr. Papežová podotýká, že pro čerpání evropských peněz je třeba mít hotový strategický dokument 

– Koncepci DDP. 

Doc. Goetz k tomu říká, že DDP je primárně zájmem národním, nikoli EU. 

 

Na závěr Dr. Mička zmiňuje k dlouhodobé péči sociálně zdravotního pomezí, že MPSV si stanovilo jako 

milník pro čerpání prostředků z Národního plánu obnovy do roku 2023 legislativní řešení dlouhodobé 

péče. V květnu se k tomu uskuteční seminář v Senátu. 

 

 

Doc. Goetz a Dr. Mička poděkovali všem za účast a rozloučili se. 

 

Další jednání: 12. května 2022 od 13:30 do 15:30 hodin online 

 
 

 

 


